
Protokół nr 23/2020 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska 

Rady Miasta Luboń 

z dnia 15 maja 2020 roku 
 

Komisja rozpoczęła się o godzinie 10:00. Do przeprowadzenia komisji wykorzystano platformę 

komunikacji elektronicznej zoom.us. 

 

Obecność została potwierdzona przez każdego z radnych i zweryfikowana poprzez 

przewodniczącego komisji, lista obecnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Zaproszeni goście: 

1. Karolina Szerłot – ogrodnik miejski, pracownik WPRiOŚ UML 

2. Michał Popławski – Zastępca Burmistrza Miasta Luboń 

3. Mariusz Wiciński – informatyk w UML 

 

 

Przewodniczący sprawdził prawomocność posiedzenia (quorum) i zaproponował następujący 

porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały RML w sprawie: zniesienia form ochrony przyrody z 

drzew rosnących w alejach drzew pomnikowych w granicach administracyjnych miasta 

Luboń 

2. Tereny zielone Miasta Luboń 

3. Cieki wodne w Mieście  

4. Konkurs Zielony Luboń 

5. Wolne głosy i wnioski 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 22 z 22.04.2020 r. 

7. Zakończenie posiedzenia 

 

Przebieg posiedzenia: 

Posiedzenie odbyło się za pośrednictwem platformy komunikacji elektronicznej zoom.us. 

 

Ad 1.  

Zaopiniowanie projektu uchwały RML w sprawie: zniesienia form ochrony przyrody z 

drzew rosnących w alejach drzew pomnikowych w granicach administracyjnych miasta 

Luboń omówione zostało przez p. Karolinę Szerłot, ogrodnika miejskiego. 4 drzewa rosnące na 

ul. Poniatowskiego przy wjeździe w ul. Kościuszki, posiadają wypróchnienia, zostały 

zaatakowane przez grzyby, a ponadto znajdują się przy jednym z głównych ciągów 

komunikacyjnych w mieście, co dodatkowo może stwarzać zagrożenie dla mieszkańców. W 

kwestii drzewa przy ul. Lipowej, zgodnie z wykonaną ekspertyzą, dokonano ogłowienia korony, 

w związku z zagrożeniem jakie drzewo powodowało dla bezpieczeństwa publicznego. Aktualnie 

UML oczekuje na decyzję RDOŚ w sprawie. 

A. Bernaciak spytała, czy jest możliwość dokonania nasadzeń kompensacyjnych 

bezpośrednio w alejach lub w ogóle w miejscach po usuniętych drzewach. K. Szerłot 

przypomniała o dofinansowaniu, które Miasto otrzymano z Funduszu Ochrony Środowiska, na 

dokonanie uzupełnienia ciągów alei lipowych. Wskazała ponadto na konieczność wypróchnienia 

karpiny w miejscu usuniętego drzewa, przez co nasadzenie bezpośrednio w tym samym miejscu i 

tym samym czasie nie jest możliwe, stanowi problem finansowy i techniczny. K. Szerłot 

rekomenduje wstrzymanie z sadzeniem ok. 3 lat po usunięciu. Ponadto WSK rekomenduje, aby 

nowych drzew nie sadzić w tych samych miejscach, co drzewa usunięte i aby przesuwać te 

lokalizację z uwagi na fakt, iż np. znajdują się w bramach posesji.  
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Projekt uchwały w sprawie zniesienia form ochrony przyrody z drzew rosnących w alejach 

drzew pomnikowych w granicach administracyjnych miasta Luboń został poddany pod 

głosowanie. 5 głosów za (A. Bernaciak, P. Izydorski, B. Łakomy, B. Tarasiewicz, P. Wolniewicz 

– 5 głosów za). 

 

Ad 2.  

Omawiając kwestię terenów zielonych P. Wolniewicz wywołał temat Plaży Miejskiej.  

M. Popławski wskazał, że Plaża nie będzie w bieżącym roku działa w formie, do jakiej są 

przyzwyczajeni mieszkańcy – nie będzie pokazów kinowych, animacji, prysznica, kontenera itp. 

nie ma bowiem technicznych ani finansowych możliwości, aby dochować wszelkich rygorów 

bezpieczeństwa mieszkańców, jedynym elementem będzie pomost, który zostanie zwodowany, 

codziennie będzie dezynfekowany i będzie mógł służyć mieszkańcom.  

M. Samulczyk spytał czy środki przeznaczone na Plażę Miejską będą w tym roku 

przeszacowane. M. Popławski wskazał, że szczegółowe informacje w tej sprawie będą możliwe 

do przekazania w czerwcu, z uwagi na pełniejszy obraz sytuacji budżetowej miasta, który będzie 

wówczas znany. Zaznaczył jednak, że pewne koszty Plaża i tak będzie generować, choćby w 

związku z dezynfekowaniem pomostu lub wymianą piasku.  

P. Izydorski dopytał o zabezpieczenie Plaży – jej ogrodzenie itp. M. Popławski zaznaczył, 

że Plaża nie będzie zamknięta, specjalnie odgrodzona, ani zabezpieczona – będzie dostępna, choć 

bez wskazanych wcześniej atrakcji.  

P. Wolniewicz wskazał, że zasadne byłoby zamieszczenie tablic informacyjnych 

związanych z regułami bezpieczeństwa dla korzystających z plaży. M. Popławski podkreślił, że są 

to generalne zasady obowiązujące na terenach zieleni publicznej i wówczas trzeba by zamieszczać 

takie tablice na wszystkich terenach zielonych w mieście, zatem nie widzi takiej szczególnej 

potrzeby. P. Wolniewicz podkreślił jednak, że miejsce jakim jest Plaża Miejska wydaje mu się w 

tym względzie szczególne.  

M. Samulczyk przypomniał o ścieżce rowerowej wzdłuż Warty i Kocich Dołów, jej 

zabezpieczeniu barierami, a także terenach, które mają wejść w posiadanie Miasta w związku z 

wymianą gruntów. M. Popławski wskazał planowaną lokalizację punktu przeładunkowego 

odpadów na tym terenie oraz uwarunkowania proceduralne związane z jego przejmowaniem i 

zagospodarowywaniem. W kwestii lokalizacji barier zabezpieczających wzdłuż Kocich Dołów, 

wskazał, że nie są one przewidziane do realizacji w tym roku oraz podkreślił kwestię cięć 

wydatków budżetowych w bieżącym roku w związku z umniejszeniem wpływów. M. Samulczyk 

sprecyzował pytanie dotyczące przekazywanych gruntów oraz podkreślił, że wydatki związane z 

podnoszeniem bezpieczeństwa powinny być priorytetem. M. Popławski ponownie wyjaśnił 

aktualne uwarunkowania finansowe, prawne i własnościowe w zakresie tej, postulowanej, 

inwestycji.   

P. Izydorski dopytał o rozważane podczas zeszłorocznej terenowej KOŚ możliwości 

udrożnienia niektórych odcinków wspomnianej ścieżki. M. Popławski wskazał, że nie ma takich 

możliwości w odniesieniu do terenów, które nie stanowią własności miasta, w kwestii 

pozostałych, zabiegi pielęgnacyjne zostaną dokonane.  

W kwestii placów zabaw i gier P. Wolniewicz odwołał się do przesłanego komisji spisu 

oraz zapowiedział terenową komisję w momencie otwarcia dostępu do tych obiektów. M. 

Popławski uzupełnił, że potwierdza zamiary Miasta w zakresie m.in. rozbudowy terenów 

rekreacyjnych na Wzgórzu Papieskim oraz inwestycji zieleniarskich w tym miejscu po wakacjach. 

K. Szerłot omówiła dokonane nasadzenia na terenie Wzgórza w ramach nasadzeń 

kompensacyjnych oraz opowiedziała o pracach planowanych od II połowy sierpnia do połowy 

listopada br. – ok. 800 sztuk nasadzeń drzew, kilkanaście tysięcy krzewów, łąki kwietne o ponad 

1 ha powierzchni itp. A. Bernaciak dopytała o dostępność Wzgórza Papieskiego w związku z 

planowanymi remontami. M. Popławski wskazał, że jeszcze nie dokonano uzgodnień z 

wykonawcą w tym zakresie i nie ma informacji, czy wykonawca będzie dokonywał nasadzeń 

partiami czy całościowo. Prawdopodobnie jednak teren ten nie będzie dostępny z uwagi na skalę 

inwestycji i wymogi formalno-prawne jej przeprowadzenia.  
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M. Samulczyk dopytał o dalszą pielęgnację dokonanych nasadzeń, na kim spoczywa 

gwarancja utrzymania tych roślin a także o plac zabaw na ul. Batorego – zejście ze ścieżki pieszo-

rowerowej na ul. Dworcowej na plac jest bardzo trudno dostępne i niebezpieczne.  

W kwestii drugiego pytania M. Popławski zaproponował spotkanie terenowe, aby można 

było wskazać najlepsze opcje rozwiązania tego problemu. W kwestii pierwszego K. Szerłot 

opisała szczegółowo zarówno okres jak i zakres rękojmi oraz gwarancji, a także wytyczne 

dotyczące dokonywania nasadzeń i ich pielęgnacji. Zaznaczyła, że pierwszy rok po dokonaniu 

nasadzeń pokaże udatność nasadzeń, a pierwsze trzy lata de facto powinny przesądzić o ich 

ostatecznym przyjęciu się.  

P. Wolniewicz opowiedział także o nasadzeniach dokonanych na placu zabaw przy ul. 

Chopina.  

 

Ad 3.  

W kwestii cieków wodnych w mieście temat został omówiony przez M. Popławskiego i P. 

Wolniewicza. Zarówno niedostateczna pielęgnacja dokonywana przez zarządcę (Wody Polskie), 

jak i zagadnienia dotyczące budowy zbiornika retencyjnego na Żabince stanowiły przedmiot 

dalszej dyskusji. M. Samulczyk podniósł kwestię cieku Kotówka oraz uporządkowania terenu 

Strumienia Junikowskiego na odcinku od Powstańców Wlkp. do deptaka na ul. Dworcowej – w 

zakresie czyszczenia oraz od ul. Powstańców do ul. Dębieckiej w kontekście przyszłej ścieżki 

pieszo-rowerowej. M. Popławski wskazał, że już od trzech lat postuluje wykonanie tego zadania 

przez Spółkę Wodną, która nieustająco powołuje się na brak środków finansowych na jego 

realizację. W kwestii Kotówki M. Popławski zgodził się z M. Samulczykiem. 

P. Wolniewicz omówił także kwestię działalności bobrów w obrębie Strumienia 

Junikowskiego oraz występujących tam gatunków ptaków.  

 

Ad 4.  

P. Wolniewicz omówił, że Konkurs Zielony Luboń w bieżącym roku się nie odbędzie z 

uwagi na sytuację epidemiologiczną.  

 

Ad. 5. 

P. Wolniewicz poruszył sprawę przebudowywanych ekranów akustycznych w związku z 

dobudowaniem trzeciego pasa autostrady. Temat ten wywołany został w związku z sygnałami od 

mieszkańców, odnoszącymi się do tego, że nowe ekrany i rozbudowana autostrada pogorszyły ich 

komfort akustyczny. Wskazał, że przygotowuje w związku z tym wniosek do stosownych służb 

ochrony środowiska. K. Szerłot omówiła przekazany Komisji raport o sytuacji drzew w mieście.  

 

Ad. 6.  

P. Wolniewicz poprosił o przyjęcie protokołu nr 22 z posiedzenia komisji z 22.04.2020 r. Protokół 

został przyjęty jednogłośnie.  

 

Na tym posiedzenie zakończono o godzinie 12:02. 

 

 

 

Sekretarz Komisji      Przewodniczący Komisji 

Anna Bernaciak      Paweł Antoni Wolniewicz 

 

 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności 

2. Wyniki głosowań 


